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Poznámka:  Zveřejněna je pouze upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu 

zveřejňovaných osobních údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů 
v platném znění. Osobní údaje jsou v souladu s § 16, § 17 a § 95 zákona 
č. 128/2000 Sb.,o obcích v platném znění. 

. 
 

bod jednání číslo    17  
 
 

 
Příspěvek do 2. zasedání Zastupitelstva m ěsta Ku řimi konané dne 21.03.2017  
 
Dopis vedoucímu odboru zdravotnictví Jihomoravského  kraje 
 
 
Obsah materiálu: Důvodová zpráva 

 A - zápis z jednání 
B - dopis z JMK 
C - odpověď  

 
Materiál předkládá:  Mgr. Ing. Drago Sukalovský - starosta 

 
Materiál zpracoval:  Mgr. Ing. Drago Sukalovský - starosta  
 
 
Důvodová zpráva:  
 

Na jednání ZM dne 24. 1. 2017 byla zastupitelstvem města pověřena rada města formulací dopisu 
vedoucímu odboru zdravotnictví JM kraje Ing. Lipovskému, ve kterém bude vyjádřena nespokojenost 
ZM se stavem poskytování nemocniční péče pro občany z Kuřimi a Kuřimska a vedoucí odboru bude 
vyzván, aby jednal ve prospěch nápravy tohoto stavu. 
 
Po zasedání ZM proběhlo několik jednání v této věci mezi starostou města a Ing. Lipovským a p. 
Igorem Chlupem, náměstkem hejtmana Jihomoravského kraje pro zdravotnictví. Další jednání vedla 
také politická reprezentace města Tišnova. Výsledkem těchto jednání byl dopis Ing. Lipovského 
(příloha č. 1), ve kterém sděloval, že po jednání mezi JM krajem, zdravotními pojišťovnami a řediteli 
brněnských nemocnic je péče pro pacienty z Kuřimi a okolí zajištěna kromě nemocnic v Blansku 
a Boskovicích také brněnskými nemocnicemi u sv. Anny, Milosrdných bratří, Vojenské nemocnici 
a Fakultní nemocnicí Bohunice. Tento stav, který bylo možno považovat za relativně uspokojivý, platil 
pouze krátkou dobu. Svým dalším dopisem ze dne 14. 3. 2017 (příloha č. 2) Ing. Lipovský oznámil, že 
brněnské nemocnice jsou přetížené a nelze tedy zdravotní péči pro pacienty z Kuřimi a okolí plně 
zajistit. Žádá v něm dokonce, aby starostové Kuřimi a Tišnova s touto skutečností seznámili praktické 
i odborné lékaře v daných městech a také občany měst a okolí. 

Protože tento stav považuji za trvale neúnosný, předkládáme ke schválení ZM dopis vedoucímu 
odboru zdravotnictví Ing. Lipovskému, ve kterém je vyzýván ke krokům, které současný nevyhovující 
stav napraví (příloha č. 3). 

 
 
 
Návrh na usnesení: 
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ZM      je znepokojeno stavem poskytování nemocniční péče občanům Kuřimi a okolí, vyzývá  odbor 
zdravotnictví JM kraje k zajištění nápravy a schvaluje  text dopisu vedoucímu odboru zdravotnictví JM 
kraje Ing. Lipovskému. 
 
Termín plnění: 24. 3. 2017 (KÚ) 
  

 
 







KRAJSKÝ ÚŘAD JIHOMORAVSKÉHO KRAJE 
Odbor zdravotnictví 
Žerotínovo náměstí 3, 601 82 Brno 

 

  

 

      
      

 

 

Vážený pane starosto,  

vážení členové Okresního  

sdružení ČLK Brno - venkov, 
 

dopisy z 14. 12. 2016 a 16. 1. 2017 (přílohy) jsem informoval praktické lékaře na Tišnovsku o 

změně struktury lůžkového fondu v Nemocnici Tišnov, p. o. od 1. 1. 2017, kdy tato nemocnice již 

nedisponuje s lůžky interní péče, ale namísto nich je zřízeno 20 lůžek následné péče. Zároveň jsem 

uvedl, že nedochází k žádné změně v rozsahu a struktuře terénních – ambulantních služeb v dané 

oblasti, že je tedy žádoucí i nadále prioritně využívat tuto síť ambulantních služeb poskytovaných 

praktickými lékaři a ambulantními specialisty. 

 

Při jednání k zabezpečení péče navazujících zdravotnických zařízení na péči poskytovanou 

Zdravotnickou záchrannou službou, p. o. na Tišnovsku dne 2. 3. 2017, jíž se účastnili zástupci obou 

brněnských fakultních nemocnic, Nemocnice Milosrdných bratří v Brně, Vojenské nemocnice 

v Brně a obou nemocnic působících v okrese Blansko, jsem byl informován řediteli zúčastněných 

brněnských nemocnic, že v poslední době dochází ze strany praktických lékařů i ambulantních 

specialistů k přesměrování pacientů z tohoto teritoria právě do zdravotnických zařízení ve městě 

Brno. 

 

Obracím se na Vás, starosty obcí na Tišnovsku i členy Okresního sdružení ČLK Brno – venkov, 

abyste informovali obyvatelstvo ve svých obcích i praktické lékaře a ambulantní specialisty, kteří 

v této oblasti působí, že v souladu s dikcí zákona č. 372/2011 Sb., o zdravotních službách, 

v platném znění a tedy i svobodnou volbou lékaře a zdravotnického zařízení, nedošlo a ani 

nemohlo dojít k rajonizaci území Tišnovska do jednotlivých zdravotnických zařízení mimo 

toto území. Naopak je zde plně funkční síť právě zdravotnických zařízení praktických lékařů 

a ambulantních specialistů, kam by měly být směrováni občané regionu v případě svých 

zdravotních potíží.  

 

Nedochází ke změně v organizaci zdravotní péče o občany v život ohrožujících stavech - ty 

jsou i nadále řešeny v režimu zdravotnické záchranné služby (ZZS) a tito nemocní jsou dle 

rozhodnutí lékaře ZZS přijímáni ve všech k tomu vybavených nemocnicích v souladu se 

zákonem č. 374/2011 Sb, o ZZS (nejčastěji to bývají specializovaná brněnská pracoviště). 

 

 

Váš dopis zn.:  Starostům Města Kuřim a Tišnov 
Členům OS ČLK Brno-venkov Ze dne:  

Č. j.: JMK           /2017 
Sp. zn.: S-JMK /2017 
Vyřizuje: Ing. Oto Lipovský 
Telefon: 541 651 140 
Počet listů: 1 
Počet příloh/listů: 0 
Datum: 14.3.2017 
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Vážený pane starosto, vážení členové Okresního sdružení ČLK Brno – venkov, jsem přesvědčen, že 

v blízké ani budoucí době nebude docházet k bezdůvodnému přesměrování pacientů do brněnských 

zdravotnických zařízení. Už jen proto, že by tak zcela jistě došlo k prodloužení již nyní vypjatých 

termínů k provedení ambulantní péče, a to nejen pro obyvatelstvo Tišnovska. 

 
 
 
 
 
Ing. Oto Lipovský 
vedoucí odboru zdravotnictví 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na vědomí:  ředitel FN Brno, ředitel FNUSA Brno, ředitel Nemocnice MB Brno, ředitel Úrazové 

nemocnice Brno a ředitel Vojenské nemocnice Brno 
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Vážený pane vedoucí, 

přes všechna dosavadní jednání dochází i nadále k problémům při ošetřeních, vyšetřeních či 
hospitalizacích pacientů z Kuřimi a Kuřimska, především v brněnských nemocnicích.  

Ve svém dopise z 27. 1. 2017 jste nás ujistil, že na základě informací od zdravotních 
pojišťoven ze dne 3. 11. 2016, cituji „Spádová oblast Tišnovska byla směrem na sever 
zabezpečena kapacitami nemocnice Blansko a Boskovice, směrem na jih v Brně FNB, 
FNUSA, VNB a NMB.“ Tímto jsme považovali celou věc s náhradou za zrušenou akutní péči 
Nemocnice Tišnov pro naše občany za vyřízenou. Zprávy, které popisovaly, že problémy 
s přijímáním pacientů z Kuřimska především v brněnských nemocnicích i nadále trvají, jsme 
přičítali přetrvávajícím nedostatkům v informovanosti brněnských nemocnic. Z tohoto omylu 
nás ovšem vyvedl Váš dopis ze dne 14. 3. 2017. 

Zdá se tedy, že se opětovně ocitáme ve stavu, kdy pro pacienty z Kuřimi a okolí se 
„spádovými“ nemocnicemi stávají zařízení v Blansku a Boskovicích. To považujeme z mnoha 
důvodů za naprosto nepřijatelné. Přirozeným spádovým centrem pro Kuřimsko je totiž Brno, 
kam jsou vytvořeny silné vazby, především dopravní. Například návštěva nemocnice 
v Boskovicích, bez zajištěné dopravy sanitním vozem nebo vlastním automobilem, je věcí 
téměř celého dne.  

Jestli jsme v minulosti kritizovali, že byla našim občanům v Brně odmítnuta nemocniční 
lékařská péče s tím, že mají využít služeb spádové nemocnice v Tišnově, že byli pacienti 
z Kuřimi v akutních stavech umísťováni do tišnovské nemocnice, aby byli následně téměř 
ihned převáženi zpět přes Kuřim do brněnských zařízení, byli bychom velmi rozezleni, 
kdybyste nyní naše pacienty posílali k ošetření místo do Tišnova do Blanska, nebo dokonce 
do Boskovic, kam z Kuřimi není ani odpovídající spojení veřejnou dopravou.  

Považujeme za přirozené, aby akutní nemocniční lékařská péče pro občany z Kuřimi a 
okolního regionu byla ve všech oborech zajištěna v brněnských nemocnicích, doufáme, že 
nás chápete a usilujete o totéž. 

Dále si dovolujeme upozornit na další zásadní problém s poskytování zdravotní péče 
v Kuřimi a okolí, kterým je zcela nedostatečná sanitní převozní služba. Sanitní služba se 
sídlem v Tišnově, která poskytuje své služby pro náš region, prakticky nefunguje po 15 
hodině, čímž se velmi stěžuje nebo znemožňuje ošetření akutních případů u pacientů, kteří 
nemohou z nějakého důvodu využít individuální automobilové dopravy, případně dopravy 
hromadné (což lze prakticky pouze pro brněnská zařízení). Sanitní převozní služby z Brna na 
žádost lékařů z Kuřimi nereflektují a údajně z ekonomických důvodů své služby téměř 
neposkytují. 

Vážený pane vedoucí. Žádáme Vás tedy, z důvodů výše uvedených, aby se Jihomoravský 
kraj, odbor zdravotnictví a Vy osobně ujali role koordinátora a garanta poskytování kvalitní a 
dostupné zdravotní péče pro občany Kuřimi a Kuřimska. Jsme ochotni účastnit se všech 
Vámi svolaných jednání, případně v koordinaci s Vámi jednat i s dalšími odpovědnými 
institucemi tak, abychom společně dosáhli kýženého cíle, tedy, ještě jednou opakujeme, 
kvalitní a dostupné nemocniční zdravotní péče pro občany z Kuřimi a okolí. 

Děkujeme Vám předem za Vaši ochotu a spolupráci. 

Text dopisu byl projednán a schválen zastupitelstvem města Kuřimi dne 21.3.2017. 
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